

Referat fra bestyrelsesmøde i DV Region 5

TIRSDAG D. 7. NOVEMBER kl. 19.00 – 21.30.

Sted: I køkkenet i Herskabsstalden, Vilhelmsborg.

Tilstede: Vagn Bennetsen, Jørn Jensen, Lis Juul, Jonas Nørgaard og Hanne Marie Knudsen.

Afbud: Karin Larsen.

Dagsorden:

1. Konstituering af bestyrelsen.

Grundet en beklagelig forglemmelse har vi ikke fået ført til referat, at vi har konstitueret os med Hanne Marie Knudsen som formand, Pernille Jensen som næstformand, Karin Larsen som kasserer.

1. suppleant, Lis Juul og 2. suppleant Vagn Bennetsen deltager fast i bestyrelsesmøderne.

Vi har udpeget tovholdere for de enkelte arrangementer: Karen Margrethe Broch har været tovholder for hoppekåringerne i dressur og spring, Dorit Greve har været tovholder for følskuets og Anja Jakobsen for Egnethedstesten i oktober. Tovholderne skulle i år selv stå for at finde frivillige til de enkelte dage/arrangementer.

Vi drøftede også bestyrelsens respektive roller, og vi var enige om, at vi skal blive tydeligere i forventningerne til hinanden.

Pernille har meddelt, at hun efter sin orlovsperiode vender tilbage til bestyrelsesarbejdet igen. Vi glæder os til at se hende igen til næste møde, som bliver d. 3. januar.

Bestyrelsen drøftede, hvordan vi kan fastholde de 10 unge, som netop har medvirket på strålende vis ved egnethedstesten. Måske har nogle af dem tid og lyst til at være med i Repræsentantskabet? Hanne Marie tager en snak med Anja Jacobsen om dette.

Bestyrelsen drøftede også andre muligheder for at give unge et automatisk medlemskab af DV. Fx når de har medvirket ved vores kåringer eller ved vores hoppekåringer eller som løbere ved følauktionen. Der kunne også være muligheder i at knytte efterskoleleverne på Vestbirk tættere til os, fx gennem tilbud om kurser, sommerlejr i Ung i DV m.m.

2. Økonomi v. Hanne Marie

Karin Larsen havde udsendt en foreløbig status oversigt til bestyrelsen.

Den blev gennemgået og drøftet.

Dejligt, at følauktionen gav overskud i år. Det giver os luft i arbejdet.

Bestyrelsen er enige om, at vi skal bruge pengene på:

1. Medlemspleje og
2. Bedre markedsføring af føl på følauktionen.

3. Evaluering af følauktionen i Vestbirk i september. V. Lis Juul og Vagn Bennetsen.

Ulrik Kristensen, Jørn Jensen, Karin Larsen og Frode Jensen startede følauktionerne. Det er et stort arbejde og kræver meget forberedelse. Auktionerne er gennemført på 3. år på Vestbirk Ridecenter/Efterskole.

Følauktionen i september var en kæmpe succes, den forløb virkelig godt, salgsprocenten var meget tilfredsstillende, Flemming Schultz fungerede godt som auktionarius, og arrangementet gav penge.

Men der har været gnidninger i forberedelsesarbejdet. De nye folk, som skulle overtage teten i arbejdet, har nok undervurderet omfanget. Der har manglet en overordnet koordinator i arbejdet.

Hanne Marie kontakter formand i Region 6, Lene Gadgaard, for en drøftelse af sammensætningen af en ny Styregruppe for følauktionen i 2024. Den bør bestå af repræsentanter fra alle tre regioner, 4, 5 og 6.

Der bør tages en drøftelse med Anny Pape om evt. køb af hjælp fra efterskoleeleverne i Vestbirk. Og så skal der kun være én kontaktperson til efterskolen.

Fra region 5 vil vi gerne stille med Lis Juul, Vagn Bennetsen og Pernille Jensen til Styregruppen. Og måske kan vi også trække på Anne Louise Bennetsen igen til næste år. Lis Juul overvejer, om hun vil tilbyde sig som overordnet tovholder for de 3 regioner. Opgaverne skal uddelegeres bedre og i god tid til næste år.

Jonas Nørgaard tilbyder sin hjælp til Sponsorauktionen ved følauktionen. Og Helle Hede skal med i arbejdet. Det bør fx tydeliggøres i langt højere grad hvem, der er samarbejdspartnere under følauktionen.

Jørn deltager gerne i et opstartsmøde og et evalueringsmøde i 2024.

4. Kommende arrangementer:

4.a. Vi vil forsøge at lave et medlemsarrangement i januar. Jørn og Jonas har fortsat planer om at kontakte Jørgen Kold om et fælles arrangement på Seges – fx om den nye købelov efter det første år, orientering om arbejdet med dyrevelfærdsrapporten eller nye tiltag vedrørende hesteavl. Jørn følger op på Jørgen Kold d. 29. november.

- 4.b. Karen Margrethe har fået i opdrag at kontakte Bjarne Nielsen og Dennis Fisker mhp at lave et medlemsarrangement med intro til Dressage Akademy i deres nye domicil i Bryrup v Silkeborg. Vi vil være nødt til at operere med entre til dette arrangement fx 100 kr. pr næse. Af hensyn til parkeringsforholdene på stedet er det måske bedst at gå efter et forårsarrangement.

4.c. Hanne Marie har spurgt Johnny Hansen, om han vil gennemføre et piskefører kursus for os i region 5. Bestyrelsen er enige om, at vi har behov for at få nye folk oplært og involveret i arbejdet. Vi kan ikke nå det til hingsteforbesigtigelsen i december – Det må blive til foråret. Hanne Marie går videre med dette.

4. c. Hingsteforbesigtigelsen d. 13. december.

Vagn tilbyder sig som frivillig hjælper – Hanne Marie følger op på, om Frode vil være koordinator igen i år, og hvor mange frivillige, vi skal ud at rekruttere. Vi er lidt i tvivl om, hvad der er DVs opgaver denne dag – og hvad der er Region 5s. Hanne Marie følger op.

5. Opsamling fra det årlige stormøde d. 1. november på Vilhelmsborg – herunder status på Springheste programmet.

Bestyrelsen var enige om, at det var et godt og positivt møde. Også drøftelserne af det nystartede Springprogram.

Vagn orienterede om videomøderne hidtil – hvor primært Flemming Schultz har talt. Iflg. Johnny Hansen har hjemmekåringer haft en stor betydning for springavlens. Ideen om den helt særlige springsatsning er rigtig god, - men der er ingen konkrete mål endnu. Jens Helmers fra HBs springudvalg går ind i arbejdet for at skabe mere retning på hele projektet.

Bestyrelsen drøftede, at det er lettere at få kåret i andre avlsforbund, men hvordan forklarer vi dilemmaerne i dette? Holdbarheden er måske ikke så god i de andre forbund. Jonas mener, at det er dén snak, vi skal tage i DV. Det vil være svært stof, og vi må forklare, at hesten ikke bliver bedre af en kåring i Tyskland. Vores DVsystem er mere finmasket – og bedre afprøvet. Vi synes, der er mere kvalitet i vores kåringer – og det er dén historie, vi skal ud at fortælle, når vi hører, at det er langt lettere at få kåret i Tyskland.

Vi har mange muligheder i dag for at formidle disse holdninger ved mange af vores arrangementer.

6. Nyt fra Hovedbestyrelsen v. Jørn Jensen

Jørn har overvejet, om vi bør sende HB referater direkte ud til repræsentanterne? Flere giver udtryk for, at de ligger inde på DVs hjemmeside.

Jørn synes ikke, der sker så meget i HB – men mere ude i periferien af Hovedbestyrelsen. Og der er mange aktuelle hestesager, men ofte nogle, som HB ikke har direkte indflydelse på.

Jørn orienterede om Hippologisk Selskab og deres planer om arrangementer om ”Det rigtige match” og et stormøde om hestevelfærd.

Lis Juul orienterede om Efterskolen, som nu er startet og kommet godt i gang. Vilhelmsborg og forpagteren af Mejeriet er blevet enige om en fælles aftale, så Mejeriet kan anvendes af den Frie Fagskole i deres opstart.

7. Årskalender – herunder fastsættelse af bestyrelsesmøder og generalforsamling i 2024.

Kommende bestyrelsesmøder:

- Onsdag d. 3. januar 2024 kl. 20.00-21.00 (Videomøde)
- Onsdag d. 17. januar 2024 kl. 18.00 (Medlemsmøde og Repræsentantskabsmøde) på Vilhelmsborg.
- Senest 1. februar Indsendelse af forslag til generalforsamlingen.
- Mandag d. 18. marts kl. 18.00 Generalforsamling på Vilhelmsborg. (Lis J undersøger, om vi kan være i Mejeriet med spisning til ca. 70 mennesker)

8. Evt.

Lørdag d. 20. april 2024: DVs Repræsentantskabsmøde bliver afviklet i Herning Hallerne.